
 

 

Algemene beschouwingen fractie GroenLinks Almelo 29 juni 2017 

 

De Burgemeester hield vorige week tijdens het politieke beraad een 

presentatie over de Perspectiefnota 2017 en hij begon met: 

“Er gaat veel goed in de stad 

- Gouden sociale gemeente 
- Binnenstad 

- Rol vrijwilligers en initiatieven in de stad 

- Langjarige trend uit Waar staat je gemeente bevestigt stabiele  

  beoordeling van bewoners over Almelo 

- Samen de schouders onder Almelo”.  

 

Dit is allemaal waar en er vallen zeker nog wel enkele successen op te 

noemen.  

 

Helaas kent Almelo ook een andere kant. 
Er is veel armoede in de stad en de werkloosheid blijft te hoog. Vooral 50 

plussers profiteren niet van de aantrekkende economie. Ook financieel is 

het niet rooskleurig. Nadat we al zo’n 100 miljoen hebben afgeboekt op 

gronden, krijgen we nu weer een afboeking van ca. 10 miljoen voor de 

kiezen m.b.t. bedrijfsterreinen. 

 

De nieuwe taken die de gemeenten heeft gekregen van het rijk kosten ons 
veel extra geld vooral de jeugdzorg. Hier lopen de tekorten op tot 7,5 

miljoen. Nog niet duidelijk is of dit structureel is. 

GroenLinks vindt, en gelukkig andere partijen ook, dat het rijk flink onder 

druk gezet moet worden om ons tegemoet te komen. Wij zijn nog steeds 

nadeel gemeente en we hebben relatief veel jongeren in de jeugdzorg. 

We verwachten dan ook van het college dat ze alles op alles zetten om het 

rijk te overtuigen dat ze ons te hulp moeten schieten. 

 

Onze landelijke fractie zet zich hier 200% voor in om dit voor gemeenten 

zoals Almelo te verbeteren. 

 

Extra geld dat Almelo wel heeft gekregen zoals de 5,5 ton Klijnsma 

gelden, dienen dan wel benut te worden daar waar ze voor zijn. Daarom 

steunen wij het amendement van de PvdA en dienen deze mede in. 

 

 



GroenLinks ziet in de perspectiefnota helaas niet veel ambitie. U had 

bijvoorbeeld kunnen gaan voor Almelo de Groenste stad, duurzaamste 

stad, fietsstad …. 

Bij groenste stad denken wij aan het stimuleren voor de biodiversiteit. Bv. 

door het aanleggen van natuurlijke bermen en velden die ten geode 

komen aan vlinders en bijen. Dit kan met een ander maaibeheer. 

 

Bij duurzaamste stad bv versnelde aanleg van Zonneparken maar ook op 

daken van bv bedrijven op het XL park. We hebben dit al herhaaldelijk 

aangekaart. De VVD komt nu met een motie om dit beleid te stimuleren. 

Prima! Wij steunen deze motie dan ook, maar vinden wel dat er ook geld 
bij hoort. De zon gaat weliswaar voor niets op maar duurzame- energie 

kost eerst wel geld!  

Daarom zijn we blij met het feit dat het college nu ook Enexis gelden wil 

aanwenden voor duurzaamheid.  We zien momenteel overal een versnelde 
afbouw van het gebruik van fossiele brandstoffen. Uiteraard mede onder 

druk van de afspraken die gemaakt zijn in Parijs.  

 

Ook ons aardgas raakt uit de gratie. Deels om de CO2 uitstoot, maar ook 

om de problemen die de winning ervan geeft in Groningen. Gasloos 

bouwen is al mogelijk en veel gemeenten stimuleren dit al. 

GroenLinks dient hiervoor vandaag en motie in waarin het college wordt 

opgeroepen om zich aan te sluiten bij het manifest “aan de slag met 

wonen zonder aardgas” en bij nieuwbouwplannen en renovaties voor te 

schrijven dat de woningen geen gasafsluiting meer krijgen. Graag steun 

hiervoor van andere fracties! 

 

Bij Almelo fietsstad denken wij aan een snellere afronding van de aanleg 
van de F35. De regio, de provincie en het rijk moeten hier extra aan 

bijdragen. Hier moet vol op worden ingezet! De VVD fractie komt met en 

motie voor een versnelde verbreding van de A1. Hier zien we weer dat alle 

aandacht en geld naar de auto gaat. By de way,  er zijn meer fietsen in 
Nederland dan auto’s, laten we ons daar dan ook extra op richten. 

  

Voor hetgeen ik heb genoemd zal het antwoord van het college wel weer 
zijn: Helaas daar hebben we geen geld voor! 

Teleurstellend is ook dat geen enkel investeringswens van de 

raadsfracties(zie bijlage 1) wordt gehonoreerd! Alles wordt op financiële 

gronden afgewezen en krijgt geen inhoudelijke beoordeling! 

Ook missen we een oplossing voor het Natuurhus en de verhuizing van de 

honkbalvereniging Uitsmijters ‘55. 

Wel wilt u de komende 3 jaar 4,5 miljoen vrijmaken voor de 

doorontwikkeling van de gemeentelijke organisatie (lees reorganisatie)! 

 



Dit geld wordt nu al gevraagd zonder een duidelijke onderbouwing, er is 

ons geen plan voorgelegd. Een vraag is bv.: over hoeveel Fte’s hebben we 

het!  GroenLinks is dan ook mede indiener van het amendement van de 

Partij van de Arbeid om dit bedrag uit het besluit van de perspectiefnota 

2017 te schrappen.  

Met dit geld kunnen we enkele urgente problemen aanpakken! 

 

Tot zover in eerste termijn…. 

 

 

Moties en amendementen: 

 

 


